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    Protokół nr XLVI/2022 

przebiegu XLVI sesji Rady Powiatu w Śremie, 

która odbyła się w piątek 28 października 2022 r. 

 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie przy ul. Adama Mickiewicza 17 

  

Obrady rozpoczęto o godz. 13.00. 

W sesji udział wzięło 16 Radnych. Nieobecny usprawiedliwiony Radny Wojciech Zajler.  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

W obradach uczestniczyli również: 

1. Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak.  

2. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

3. Radca Prawny Dominik Czubanowski. 

4. Artur Grześkowiak p.o. Dyrektora Zarządu Zlewni Wód Polskich w Poznaniu. 

5. Agnieszka Kowalczyk p.o. Kierownika Nadzoru Wodnego w Śremie.  

6. Mirosław Żółtański Kierownik Delegatury Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska 

w Lesznie. 

7. Witalis Sąsiadek Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Starostwa Powiatowego w Śremie.  

8. Izabela Ratajczak Główny Specjalista do spraw obywatelskich, społecznych i ochrony zdrowia 

Starostwa Powiatowego w Śremie. 

9. Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu 

Starostwa Powiatowego w Śremie. 

 

Lista gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski otworzył obrady XLVI sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Poinformował zgromadzonych, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane i 

utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz oraz dźwięk, a podstawą prawną tej rejestracji 

jest art. 6 ust. 1 lit. c rozporządzenia ogólnego o ochronie danych osobowych. Zgodnie z którym 

przetwarzanie jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego wskazanego w art. 15 ust. 1a 

ustawy o samorządzie powiatowym. 

  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 16 Radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

 Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z XLV sesji. 

3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu. 

5. Sprawozdania Nadzorów Wodnych Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie 

z działań podejmowanych na obszarze powiatu śremskiego. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kierunków działania Wielkopolskiego 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w celu zapewnienia należytej ochrony 

środowiska na obszarze powiatu śremskiego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego programu współpracy Powiatu Śremskiego z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2023 rok. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XLIV/350/2018 Rady Powiatu w Śremie z dnia 

31 sierpnia 2018 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach prowadzonych przez powiat śremski. 

9.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2022 rok. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego.  

11. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych powiatu śremskiego za rok szkolny 

2021/2022. 

12. Informacje z analizy oświadczeń majątkowych. 

13. Interpelacje i zapytania Radnych. 

14. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

15. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

16. Zamknięcie sesji. 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi do protokołu  

z XLV posiedzenia Rady Powiatu? 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w wyniku którego Protokół XLV sesji z dnia 

30.09.2022 r. został przyjęty przez Radę Powiatu (15 głosów za, 1 wstrzymujący się).  

 

Ad 3.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że sprawozdanie Zarządu Powiatu  

z wykonania uchwał Rady Powiatu dotyczące sesji z dnia 30.09.2022 r. stanowiące załącznik nr 

4 do protokołu nie wymaga uzupełnienia. Zapytał, czy Radni zgłaszają pytania? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 4. 

Starosta Śremski Zenon Jahns odczytał uzupełnienie sprawozdania z działalności Zarządu 

Powiatu w Śremie. Sprawozdanie z uzupełnieniem stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego Sprawozdania Nadzorów Wodnych Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 

Polskie z działań podejmowanych na obszarze powiatu śremskiego, które stanowią załącznik nr 6 

do protokołu. 
Poinformował, że wszystkie materiały zostały omówione na posiedzeniu Komisji Zdrowia przez 

pana Artura Grześkowiaka p.o. Dyrektora Zarządu Zlewni Wód Polskich w Poznaniu oraz panią 

Agnieszkę Kowalczyk p.o. Kierownika Nadzoru Wodnego w Śremie.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Ad 6.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie określenia kierunków działania Wielkopolskiego 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w celu zapewnienia należytej ochrony 

środowiska na obszarze powiatu śremskiego. 

Powiedział że, informacja o działalności kontrolnej WWIOŚ została przedstawiona przez pana 

Mirosława Żółtańskiego Kierownika Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska 

Delegatury w Lesznie, a projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Zdrowia, przez pana Witalisa Sąsiadka Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska Starostwa 

Powiatowego w Śremie, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Rekreacji Hieronim 

Bartkowiak poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XLVI/314/2022 w sprawie określenia kierunków działania Wielkopolskiego 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w celu zapewnienia należytej ochrony 

środowiska na obszarze powiatu śremskiego została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (16 

głosów za) i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 7.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie Rocznego Programu współpracy Powiatu Śremskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na 2023 r. 
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Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Oświaty, przez panią Izabelę Ratajczak Głównego Specjalistę do spraw obywatelskich, 

społecznych i ochrony zdrowia Starostwa Powiatowego w Śremie, więc otworzył dyskusję i 

poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Tomasz Klaczyński poprosił o zmianę w pkt. IX „Rocznego programu współpracy…”, 

w którym jest wpisany 2022 rok, a powinien być wpisany 2023 rok. 

 

Radni nie zgłosili więcej głosów. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji stałych i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Elżbieta Michalska 

poinformowała, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XLVI/315/2022 w sprawie Rocznego Programu współpracy Powiatu Śremskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na 2023 r. została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów za) i stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu.  

 

Ad 8. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIV/350/2018 Rady Powiatu w 

Śremie z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie regulaminu wynagrodzenia nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez powiat śremski. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Oświaty przez panią Wioletę Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji 

Powiatu, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Marek Mostowski przypomniał, że był Członkiem Zarządu Powiatu w latach 2014-2018. 

Powiedział, że zarówno wtedy jak i obecnie popiera prowadzoną wobec szkół politykę, jednak nie 

popiera przedmiotowej uchwały.  

 

Radni nie zgłosili więcej głosów. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Elżbieta Michalska 

poinformowała, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
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Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Uchwała nr XLVI/316/2022 zmieniająca uchwałę nr XLIV/350/2018 Rady Powiatu w Śremie z 

dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie regulaminu wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach prowadzonych przez powiat śremski została podjęta przez Radę Powiatu (15 głosów za, 1 

głos przeciw)  i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad 9.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2022 rok. 

 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym 

posiedzeniu Komisji, więc poprosił jedynie o przedstawienie autopoprawek. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła autopoprawki, które stanowią załącznik nr   

10 do protokołu.  
 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

 

Radni nie zgłosili  pytań.  

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę wraz z 

autopoprawkami. 

 

Uchwała nr XLVI/317/2022 zmieniająca uchwałę budżetową na 2022 rok została podjęta przez 

Radę Powiatu (15 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad 10.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego. 
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Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak powiedziała, że Wieloletnią Prognozę Finansową trzeba 

dostosować do wprowadzonych zmian w budżecie powiatu. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę wraz z 

autopoprawkami. 

 

Uchwała nr XLVI/318/2022 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego została podjęta przez Radę Powiatu (15 głosów za, 1 

wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad 11. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych powiatu śremskiego za rok szkolny 

2021/2022, która stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Poinformował, że informacja była przedstawiana na wczorajszym posiedzeniu Komisji Oświaty, 

więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Emil Majsner powiedział, że szczegółowo przeanalizował przedstawioną informację. 

Dodał, że na posiedzeniu komisji oświaty były prowadzone rozmowy, które poruszały różne 

tematy oraz prowadził rozmowy przed sesją z różnymi osobami. Radny powiedział, że jest mocno 

zaniepokojony stanem edukacji w Zespole Szkół Technicznych im. Hipolita Cegielskiego w 

Śremie. W poprzednim roku szkolnym nie zdał egzaminu żaden z 11 uczniów przystępujących do 

egzaminu zawodowego technik elektronik. Zdaniem radnego jest to ujma dla rady powiatu oraz 

członków komisji oświaty. Ponadto wyniki egzaminów maturalnych nie są powodem do dumy, w 

porównaniu do innych szkół naszego powiatu. „Pamiętam czasy kiedy ta szkoła była dobrą szkołą 

uczącą dobrą kadrę techniczną, obecnie trudno o niej cokolwiek dobrego powiedzieć. To takie 

podsumowanie tego tematu. Nie jest to zakończenie tego tematu. Będę go drążył dalej”.  

 

Radny Wojciech Świdurski powiedział, że szkoły można oceniać po „suchych wynikach” lub 

zgodnie ze starym przysłowiem „tak krawiec kraje jak mu materiału staje”. Radny powiedział, że 

nie chciałby porównywać wyników matur, egzaminów w poszczególnych szkołach. Od tego jaka 

młodzież aplikuje do szkół zależy jakie cele i zadania stawiają sobie poszczególne placówki. Nie 

od dziś wiadomo, że do Liceum Ogólnokształcącego w Śremie aplikują uczniowie z najwyższą 

średnią ocen na świadectwie. Pozostała część młodzieży też chce się uczyć. Szkoła ma dylemat 

czy przyjmować uczniów, którzy zgłaszają się z takimi wynikami jakie mają czy się zamykać. 
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Odbierając im tym samym możliwość kształcenia się. Szkoły stawiają sobie różne zadania, a 

powiat jako organ prowadzący, nadzorujący szkoły ma umożliwić kształcenie się wszystkim 

absolwentom szkół podstawowych. Jeżeli przyjmowani są do szkół uczniowie z mniejszym 

potencjałem to oczekiwania będą inne. Trudno oczekiwać, że ci uczniowie po 3-4 latach osiągną 

lepsze wyniki jak uczniowie z większym potencjałem, którzy kończą np. Liceum 

Ogólnokształcące w Śremie. Dodał, że to jest jego uwaga i być może trzeba się nad tym pochylić, 

zastanowić, ale nie krytykować w taki jednoznaczny sposób.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że nie zgadza się z panem Radnym Emilem 

Majsnerem, ponieważ bardzo wysoko ocenia szkoły nie tylko Zespół Szkół Technicznych w 

Śremie. Wielu uczniów spoza naszego powiatu dojeżdża do szkół, a jest to spowodowane tym, że 

te szkoły bardzo dobrze kształcą.  Zespół Szkół Technicznych (ZST) jest jedną ze szkół gdzie jest 

najwięcej młodzieży spoza naszego powiatu. Stanowi to zaprzeczenie tego co pan Radny 

stwierdził. Trudno powiedzieć dlaczego te osoby nie zdały egzaminu zawodowego. Jednak 

obecnie kształci się w ZST 800 osób, a kilka lat wcześniej 400 osób. Czyli te liczby też o czymś 

świadczą.  

 

Radny Emil Majsner powiedział, że rozumie, iż według organu prowadzącego to jest wynik 

prawidłowy jeśli na 11 osób przystępujących do egzaminu 11 osób nie zdało czyli 100 %. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że zgadza się z panem Radnym, że nie powinno 

tak być, ale przyczyn może być wiele nie tylko ze strony szkoły. Dodał, że: „tylko, że pan Radny 

stwierdził, że ZST jest do niczego”.  

 

Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu 

Starostwa Powiatowego w Śremie powiedziała, że zrozumiałym jest, iż dla państwa mają 

znaczenie przedstawione liczby. Tylko, że one uogólniają w pewien sposób wszystkich uczniów. 

Oprócz procentów trzeba zwrócić uwagę na ilość osób, które są przez te procenty przerobione np. 

zdawalność matury w ZST jest taka sama jak w Zespole Szkół Ekonomicznych czyli na poziomie 

85%. Dodała, że nie chciałaby aby jeden zawód, który okazał się niezdawalny w ZST przekładał 

się również na inne zawody, ponieważ w pozostałych ten wynik jest znacznie wyższy. Dlatego 

zbyt szybkie uogólnianie jest krzywdzące dla całej szkoły. W przypadku kwalifikacji zawodowej 

zdawalność w technikum grafiki i poligrafii cyfrowej wynosi 91,66 %. Dyplom potwierdzający 

kwalifikacje czyli tytuł technika elektronika otrzymało 0% osób, technika fotografii i 

multimediów 42 %, technika grafika 91,66%. Jak widać wyniki są różne w zależności od zawodu. 

Dlatego na podstawie jednego zawodu nie powinniśmy przypisywać oceny dla całej szkoły. Nie 

tylko wynik egzaminu jest jedynym efektem końcowej działalności szkoły.  

 

Radny Emil Majsner odpowiedział, że konsekwentnie nie będzie się z tym zgadzał, ponieważ 

osiągnięty wynik z egzaminu na poziomie 42 %, w przypadku innego kierunku nie jest 

imponujący. Radny powiedział, że uczeń który uczęszcza do technikum 4-5 lat teoretycznie 

powinien wiedzy posiąść dosyć dużo. Tak było do tej pory. W przypadku innych szkół bardzo 

często egzaminy kończą się wynikiem na poziomie 100%. Przy czym nie mówimy tutaj o tym, że 

przystępuje do niego jedna osoba i zdaje jedna osoba, ale przy określonej liczbie uczniów. 

Zdaniem radnego, w przypadku technikum egzamin końcowy zawodowy jest najistotniejszym 

wyznacznikiem tego co uczeń przez ten czas pojął, albo nie pojął jak w tym przypadku. „Suche 

cyfry dalej są nie do końca ciekawe, bo jeśli z matematyki mamy wynik 3% to pytam się jakich 

będziemy mieli techników”.  

 

Radny Tomasz Klaczyński powiedział, że w zestawieniu techników elektroników widnieją dwie 

pozycje stąd pytanie czy te same osoby zdawały jeden i drugi egzamin. Radny dodał, że może być 

tak, że te same osoby zdawały oba egzaminy z czego jeden był łatwiejszy, a drugi trudniejszy. 

Dlatego jeden egzamin zdały, a drugiego nie zdały.   
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Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu 

Starostwa Powiatowego w Śremie powiedziała, że zadane pytanie przez pana Radnego Tomasza 

Klaczyńskiego jest istotne do przedstawionej informacji, w której ujęta jest realizacja zadań 

oświatowych za dany rok szkolny. Czyli to są egzaminy, które odbyły się w danym roku i nie 

odnoszą się do konkretnych uczniów, a do konkretnego roku szkolnego. Zawód elektronika został 

podwójnie wykazany, ponieważ egzamin na poszczególną kwalifikację dotyczy konkretnej grupy 

osób, które w danym momencie ten egzamin mają, w trakcie nauki i jest czymś innym niż 

świadectwo na zakończenie roku szkolnego. Dlatego, że to dotyczy różnych uczniów i nie można 

ich ująć w jednej pozycji. Mogą to być osoby, które w trakcie roku szkolnego zdały kwalifikacje 

lub osoby, które zakończyły szkołę i uzyskały wszystkie kwalifikacje, aby otrzymać tytuł 

zawodowy. Te dane nie są podsumowaniem całego cyklu kształcenia uczniów, a danego roku 

kształcenia 2021/2022. Ta informacja przedstawia co działo się przez cały rok szkolny w 

szkołach. Słusznie pan Radny zauważył, że to jest wynik ucznia, a nie wynik szkoły. Nie do końca 

jest tak, że wszystkie działania szkoły da się przełożyć na efekt kształcenia ucznia. To jak uczeń 

zda dany egzamin jest efektem jego działań, a nie szkoły. Szkoła ma robić wszystko żeby 

wspierać, pomagać, ułatwiać, zapewniać warunki, dać najlepszą kadrę dydaktyczną. Natomiast 

efekt końcowy jest efektem ucznia. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że szkoła ma przede wszystkim spełniać 

zadania statutowe. Dodał, że uczniowie, którzy wybierają zawód technika też muszą być uczniami 

dobrymi, ponieważ zdanie matury wymaga 30 % punktów, a egzaminu zawodowego powyżej 

70%. Więc aby zdać maturę wystarczy wykonać jedno zadanie, czego nie można powiedzieć o 

egzaminie zawodowym. Konieczność zdania obu egzaminów może spowodować, że uczeń nie zda 

żadnego lub „nastawi się” na jeden. Kiedyś egzamin zawodowy był jak praca dyplomowa. 

Obecnie egzamin zawodowy wymaga dużo wysiłku, ponieważ jest trudniejszy od matury.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że właśnie dlatego prosił pana Radnego aby nie 

uogólniał kształcenia w całej szkole. Wiadomym jest, że wysoka zdawalność byłaby bardzo dobra 

dla szkoły oraz dla uczniów. Jednak nigdy tak nie będzie, że wszystkie osoby przystępujące do 

egzaminu go zdadzą. Pomimo tego, że informacja dotyczyła jednego roku szkolnego pan Radny 

ocenił w sposób negatywny cały okres nauki ucznia. Nie bez powodu wielu uczniów spoza 

naszego powiatu uczęszcza do tej szkoły np. z Gostynia dojeżdżało ok. 60 osób. Chcąc ocenić czy 

szkoła dobrze kształci trzeba wziąć pod uwagę wiele czynników. Ponadto szkoła podwoiła liczbę 

uczniów z 400 na 800 co wymaga wiele pracy od obecnej pani dyrektor i nauczycieli, aby tym 

wyzwaniom sprostać. Kolejny rok będzie trudny z uwagi na to, że będzie podwójny rocznik. 

Dlatego trzeba również tę szkołę wspierać, a nie demotywować. Ponieważ takie wypowiedzi 

krzywdzą również nauczycieli.  

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że bardzo istotne jest to kto prowadzi 

placówkę oświatową np. w śremskiej szkole gdzie liczba uczniów spadła do 100 osób zmiana 

dyrektora spowodowała znaczny wzrost i obecnie jest to największa szkoła w naszym powiecie. 

Wyjaśnił, że ma na myśli Zespół Szkół Politechnicznych w Śremie. 

 

Radna Elżbieta Michalska powiedziała, że szkoły branżowe, technika i szkolnictwo zawodowe 

są jej bliskie, ponieważ pracowała w tym zawodzie oraz była przedstawicielem pracodawców. 

„Można zaobserwować, że w latach 90 szkolnictwo zawodowe dobrze stało. Nie było wstydem 

chodzić do szkoły zawodowej i szkolili dobrych fachowców. Potem przyszedł okres gdzie się 

okazało, że najważniejsze jest wykształcenie średnie. To pokutuje do dzisiaj. Szkoły przedstawiają 

taką ofertę, która przyciągnie uczniów. To mają być atrakcyjne zawody, najczęściej kończące się 

uzyskaniem tytułu technika. Natomiast widać, że zmienia się mentalność i ceni się zawodowców.  

Firmy szukają osób o konkretnych umiejętnościach”. Radna dodała, że brała udział w uroczystości 

145-lecia szkolnictwa zawodowego organizowanym w Zespole Szkół Politechnicznych i 
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zaobserwowała, że ta tendencja zmienia się. Więc ma nadzieję, że ten trend wróci. Doradcy 

zawodowi działający w szkołach podstawowych powinni uświadamiać młodzież, że w technikum 

jest tylko miesiąc praktyk i przedmioty zawodowe, natomiast w szkołach branżowych praktyka 

odbywa się kilka dni w tygodniu. Jednak nie da się za wiele zmienić dopóki jest trend, że trzeba 

mieć średnie wykształcenie. Jeżeli przyjdzie świadomość uczniów, że chcą zdobyć konkretny 

zawód to nie będzie takich problemów, a co za tym idzie będzie więcej fachowców. Ostatnie lata 

pokazują, że to właśnie w tym kierunku idzie.  

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że w naszym kraju każdy kto chce się 

uczyć ma taką możliwość.  

 

Radny Emil Majsner powiedział, że zgadza się z panem Przewodniczącym. Dodał, że widoczny 

rozwój można zaobserwować w Zespole Szkół Politechnicznych w Śremie. Doceniają go również 

pracodawcy, którzy chcą zatrudniać jej absolwentów. Dodał, że popiera panią Radną Elżbietę 

Michalską, ponieważ to jest rola radnych i innych osób publicznych aby tłumaczyć ludziom, że to 

nie wstyd ukończyć szkołę branżową tzw. zawodową. Uczniowie, którzy kończą tę szkołę są 

dobrymi fachowcami i bardzo często zarabiają większe pieniądze jak „absolwenci technikum 

produkowani na siłę”. Radny poprosił wszystkich, aby podejmowali próby zmiany świadomości 

rodziców, którzy kierują dziecko do liceum lub technikum pomimo tego, że wiedzą iż dziecko 

może mieć trudności, a później są tego skutki. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że pomimo tego iż jest to temat trudny w 

Polsce „oświata ma się dobrze” i z tego należy się cieszyć.  

  

Radni nie zgłosili więcej głosów. 

 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego Informacji z analizy oświadczeń majątkowych. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił informację z analizy oświadczeń majątkowych złożonych 

przez Radnych Rady Powiatu w Śremie, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Dodał, że 

wyniki przeprowadzonych analiz dostępne są w biurze rady. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik w imieniu Starosty Śremskiego przedstawiła informację 

z analizy złożonych oświadczeń majątkowych Staroście Śremskiemu, która stanowi załącznik nr 

14 do protokołu. 

 

Ad 13. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają interpelacje lub 

zapytania?  

 

Radny Emil Majsner podziękował pracownikom Biura Rady, pani Sekretarz oraz Zarządowi 

Powiatu za to, że bardzo szybko otrzymuje odpowiedzi na złożone zapytania i interpelacje. 

Powiedział, że na kolejną interpelację w sprawie oświetlenia fragmentów drogi powiatowej w 

miejscowości Wieszczyczyn otrzymał odpowiedź odmowną pomimo tego, że konieczne jest 

postawienie jednej lampy. W odpowiedzi wskazano, że starostwo powiatowe nie wykonuje tego 

typu infrastruktury. Pojawiają się zatem pytania mieszkańców Wieszczyczyna „czy muszą  

zorganizować dożynki żeby mieli zrobione oświetlenie”.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że powiat ma jasno określone zadania, które 

wykonuje i do tej pory nie montował lamp ulicznych. Realizacja tego zadania zapewne 

spowodowałaby konieczność oświetlenia również innych fragmentów dróg powiatowych. Jako 
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przykład podał szpital powiatowy, który w 2010 roku miał duży problem i jego dyrektor zwracał 

się do ościennych gmin po pomoc. Gminy nie wsparły szpitala co jest zrozumiałe, ponieważ to nie 

były ich zadania. Jeśli dana gmina nie ma środków na realizację pewnego zadania to nie można 

cedować jej problemów na powiat. Starosta dodał, że pan Radny może złożyć pismo bezpośrednio 

do gminy Dolsk w tej sprawie. W obecnym czasie trzeba myśleć aby zapewnić płynność 

finansową powiatu. Dlatego nie będą wykonywane zadania inwestycyjne, które nie są w 

kompetencji powiatu. Starosta wyjaśnił, że zawsze w sołectwie gdzie organizowane są dożynki 

powiatowo-gminne czynione są pewne drobne modernizacje. To jest pewnego rodzaju tradycja. 

Natomiast w m. Księginki nie były montowane lampy uliczne.  

 

Radny Emil Majsner powiedział, że wiele zadań powiatu i gminy przenika się i wykonywane są 

wspólnie. Radny zapytał czy na drogach powiatowych mogą być wykonywane progi zwalniające 

lub przejścia dla pieszych, które mogą stanowić „element zwalniający”.    

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że zadaniem powiatu jest utrzymywać drogi w 

dobrym stanie technicznym, aby można było bezpiecznie poruszać się po nich. Progi zwalniające 

dotyczą dróg osiedlowych. Drogi powiatowe na osiedlu Jeziorany również mają progi 

zwalniające. Tylko trzeba zwrócić uwagę, że to są drogi osiedlowe, które kiedyś zostały 

przypisane do powiatu i ten stan trwa do dziś. Trudno wyobrazić sobie aby na odcinkach 

łączących powiat z gminami zostały zamontowane progi zwalniające. Dla wielu kierowców 

mogłoby to być bardzo niebezpieczne. Dlatego ważne jest aby przestrzegać przepisów ruchu 

drogowego i zachować kulturę jazdy.  

 

Radny Emil Majsner powiedział, że pytał czy istnieją techniczne uwarunkowania do 

zamontowania progów zwalniających oraz czy przepisy prawa na to zezwalają. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że skonsultuje ten temat z dyrektorem 

Powiatowego Zarządu Dróg i udzieli odpowiedzi.  

  

Radni nie zgłosili więcej głosów.     

 

Ad 14. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają wnioski lub 

oświadczenia. 

 

Radni nie zgłosili głosów.     

  

Ad 15. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zaprosił wszystkich do udziału w Powiatowych 

Obchodach Narodowego Święta Niepodległości w dniu 11.11.2022 r. Dodał, że szczegóły 

uroczystości znajdują się w zaproszeniach, które radni otrzymali.  

Przewodniczący Rady Powiatu Marcin Szydłowski poinformował, że Sejmik Województwa 

Wielkopolskiego przesłał do wiadomości Rady swoje stanowisko w sprawie możliwości utraty 

funduszy unijnych dla Polski. Dodał, że z treścią pisma Radni mogą zapoznać się w biurze rady. 

Najbliższe posiedzenia komisji odbędą się 24 listopada natomiast sesja jest zaplanowana na dzień 

25 listopada.  

Od następnego miesiąca sesje będą o godz. 12.00. 
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Ad 16. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował za udział w obradach i zamknął XLVI 

sesję Rady Powiatu w Śremie o godzinie 1355. 
  

  

Protokołowała:  

Elżbieta Lewandowska – Jaśniak   

 

 

 


